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Slovo starostky 

Milí jirenští a novojirenští, 

začíná prázdninové období 
a s ním čas dovolených       
a zaslouženého odpočinku. 
Život v naší obci, ale              
s prázdninami neutichne,  
a to ani ten pracovní. Stále 
bude pokračovat stavba 
vodovodního přivaděče do 

Úval a rekonstrukce ulic se přestěhují z Nových 
Jiren do Jiren. V ulici Pod Lesem a Letenská se 
dokončují vjezdy a vstupy ze zámkové dlažby 
včetně parkovacích ploch a současně byly 
započaty práce na ulici Pionýrů v Jirnech.           
V Jirnech se současně dokončili autobusové 
zastávky. Bohužel v kombinaci se stavbou 
přivaděče není dokončena část asfaltu, která 
musí po výkopech vodovodu nejprve sednout   
a asfaltová vrstva se udělá poté. 

Často mi lidé v obci sdělují své starosti či 
nápady na její zkrášlení a já si dnes zlomek          
z nich si dovolím použít i v tomto příspěvku. 
Máme krásnou obec, v blízkosti lesa, bez 
velkých bytových domů, v blízkosti metropole, 
s dobrou dopravní dostupností. Jeden by si řekl: 
„Co vám tady vlastně chybí?“. Ale tak, jak se 
obec měnila z malé vesničky po třítisícovou 
obec, která může být klidně malým městem, 
měnily se i nároky a názory jejích obyvatel.       
A tak se stalo, že zde žijí mladí lidé s moder-
ními názory, rodiny s dětmi i starousedlíci, kteří 
mají raději klid a ticho. A tak je to správně, 
protože se můžeme jeden od druhého učit. 

A tak si dnes dovolím požádat všechny majitele 
pejsků, kteří chodíte se svými mazlíčky po 
ulicích, na dětské hřiště či jen tak na procházku. 
Buďte, prosím, vzájemně ohleduplní a exkre-

menty po svém miláčkovi si seberte a odneste 
do nejbližšího koše. Není složité vzít si s sebou 
sáček nebo jít tam, kde u košů sáčky máme. 
Všechny výmluvy jsou zbytečné, je to jen           
o tom, mít dobrou vůli. Nikdo z nás nechce jít 
po chodníku na autobus a vyhýbat se psím 
výkalům. Stejně tak ve volné přírodě. Napadlo 
vás někdy, že obecní zaměstnanec seká 
sekačkou parky, kaštanové aleje, trávníky 
kolem cest a tyto „dárečky“ od neochotného 
páníčka mu znepříjemní jeho práci. A tak si 
zkusme vzájemně pomoci, abychom měli naše 
okolí čisté a respektovali jeden druhého. 

V prázdninovém čase. kdy je více dětí doma      
a chodí s rodiči na dětská hřiště či na 
procházky, je ještě nutné připomenout potřebu 
dodržování obecní vyhlášky o volném pohybu 
psů. Na veřejných prostranstvích má být pes na 
vodítku, na ostatních prostranstvích má být pes 
pod stálým dohledem svého pána. Neznamená 
to tedy, že probíhá mezi hrajícími si dětmi na 
hřišti u Vaňáku a pak se skočí vykoupat                
a následně osprchuje všechny kolem stojící ani, 
že si pejsek chce „hrát“ s malým dítětem, které 
se ho zbytečně bojí. To, že právě Váš pejsek je 
hodný, neznamená, že neublíží, třeba i ne-
chtěně, někomu jinému či malému dítěti. 
Myslete i na to, při svých procházkách, protože 
bezohlednost jednoho způsobí bezohlednost 
druhého a to určitě není dobrý fenomén pro 
sousedské vztahy. Za svého psa je odpovědný 
jeho majitel a nikdo jiný. 

Ale před námi je léto, prázdniny a krásné 
slunečné dny. Přeji Vám, ať tyto dny prožijete 
spokojeně a všechny starosti můžete hodit za 
hlavu. 

Užijte si pohody a mějte se rádi. 

Šárka Hanušová, Vaše starostka 
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V letních měsících připomínáme současně 
dodržování článku 5 Obecně závazné vyhlášky 
obce Jirny č.2/2019 o veřejném pořádku, 
opatření k jeho zabezpečení a čistotě v obci, 
ochrany veřejné zeleně a zlepšení estetického 
vzhledu obce. 

Každý je povinen zdržet se o nedělích a státem 

uznaných dnech pracovního klidu veškerých 

prací spojených s užíváním zařízení a přístrojů 

způsobujících hluk, např. travní benzínové         

a elektrické sekačky, křovinořezy, motorové 

pily, cirkulárky a podobně. 

Kontejnerové stání v ulici Jiráskova – anketa 

V době, kdy obec svým rozdávala obyvatelům 
popelnice na tříděný odpad (žlutá, modrá, 
zelená), byla chatová oblast z větší části 
užívána chataři a ti neměli o tyto popelnice 
zájem. Proto se přistoupilo k možnosti zřídit 
pro tuto oblast kontejnerové místo. Na toto 
místo lze odnést plast, papír, sklo, tetrapack či 
kovové odpady. Výhodou je, že nemusíte čekat 

na otevírací dobu sběrného dvora. Bohužel        
v poslední době je na tomto místě spíše 
nepořádek, než aby byl plněn zamýšlený účel. 

Velká část obyvatel chatové oblasti zde již 
trvale bydlí a řada chat se změnila v rodinné 
domy. Dovolím si tedy požádat, zejména 
obyvatele této oblasti, o odpovědi, zda 
kontejnery využívají a zda jsou pro oblast 
užitečné. 

Na základě Vašich odpovědí se obec rozhodne, 
zda toto kontejnerové místo zachováme               
a v jakém rozsahu, či jej zcela zrušíme. Své 
odpovědi, prosím, pište na e-mail: 

 obec.jirny@jirny.cz a to do konce srpna 2023. 

Děkujeme za Vaše názory a o výsledku Vás 
budeme informovat v některém z dalších čísel 
Jirenského zpravodaje. 

Bc. Šárka Hanušová, starostka obce 

 

Obsah :                                

str.2-str.10 Zprávy z obce 

str.11-str.14 Školství 

str.15-str.26 Spolky a 
organizace 

str.27-str.28 Sousedé 

str.29-str.32 Inzerce  

 

 

       Navždy nás opustil 

    Vála Vladimír 

      Upřímnou soustrast. 
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VÝŇATEK ZE ZÁPISU Z VEŘEJNÉHO ZASEDÁNÍ ZASTUPITELSTVA OBCE JIRNY 

konaného dne 21. 6. 2023 v Kulturním domě v Jirnech 

Program: 

1) Závěrečný účet, audit hospodaření obce a příspěvkových organizací za rok 2022 

2) Zpráva o rozpočtu obce 

3) Smlouva o zřízení věcného břemene s fa. GASNET s.r.o. k parc.č. 1686/1 

4) Smlouva o zřízení věcného břemene s fa. ČEZ Distribuce k parc.č. 1739 

5) Smlouva s fi. ČEZ Distribuce na pořízení FVE k ZŠ Pražská 800 

6) Podnět na pořízení změny územního plánu a zahájení projednání stavební uzávěry z důvodu 
nedostatečné kapacity čistírny odpadních vod 

7) Návrh na pořízení změny územního plánu pro jiné využití 

8) Změna zřizovací listiny Mateřské školy v Jirnech 

9) Různé – jmenování ředitelky MŠ 

10) Diskuse, návrh usnesení, závěr 

Přítomni: dle presenční listiny – 12 zastupitelů, 1 omluven 

Hlasování: Pro: 12 Proti: 0 Zdržel se: 0 

A) Úvod – zahájení zasedání 

Paní starostka přivítala zastupitele i přítomnou veřejnost. Konstatovala, že veřejné zasedání 
zastupitelstva bylo řádně svoláno, přítomno je zde 12 členů zastupitelstva a obecní zastupitelstvo je 
schopno se právoplatně usnášet a hlasovat. 

Paní starostka přednesla program dnešního zasedání, který byl řádně zveřejněn a požádala přítomné 
členy zastupitelstva, aby se hlasováním vyjádřili k navrženému programu. 

Hlasování: Pro: 12 Proti: 0 Zdržel se: 0 

Dále bylo přistoupeno ke jmenování návrhové komise a pověření dvou členů ověřením zápisu. Paní 
starostka navrhla jako návrhovou komisi jmenovat p. Marcelu Hrubantovou a p. Jana Konráda a jako 
ověřovatele zápisu Mgr. Lucii Kůsovou a Mgr. Hanu Kudrnovou. 

Hlasování: Pro: 12 Proti: 0 Zdržel se: 0 

Navrženo bylo hlasování veřejné a vedení případné diskuse k danému bodu ihned. 
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Hlasování: Pro: 12 Proti: 0 Zdržel se: 0 

Paní starostka dále konstatovala, že zápis z předchozího veřejného zasedání, které se konalo 25.4.2023 
v Myslivecké chatě v Nových Jirnech, byl řádně ověřen, nebyly proti němu podány žádné námitky       
a je řádně zveřejněn na webových stránkách obce Jirny v části „Zápisy a Usnesení“. 

V souladu ustanovením § 83 zákona č. 128/2000 Sb., zákona o obcích, a ustanovením § 8 zákona          
č. 159/2006 Sb., o střetu zájmů, následně požádala zastupitele, zda chce někdo na úvod dnešního 
zasedání oznámit hrozící střet zájmů při projednávání a rozhodování o některém ze schválených bodů 
dnešního programu. 

Oznámení o možném střetu zájmů učinili: 

JUDr. Jitka Korejzová k bodu 7 

JUDr. Daniel Hlaváč k bodu 7 

Mgr. Hana Kudrnová k bodu 1 

B) Jednání zastupitelstva dle programu 

1. Závěrečný účet, audit hospodaření obce a příspěvkových organizací za rok 2022 

Paní starostka informovala o složení závěrečného účtu obce, který se skládá: 

- z výkazu pro hodnocení plnění rozpočtu 

- z účetní rozvahy, výsledovky a přílohy k 31.12.2022 

- z finančního vypořádání dotací z rozpočtu kraje za rok 2022 

- z výsledku hospodaření příspěvkových organizací řízených obcí Jirny v roce 2022 

- ze zprávy auditorské firmy ATLAS AUDIT s.r.o. o výsledku přezkoumání hospodaření obce 
(vyvěšeno 5.6.2023) 

- ze zprávy o kontrole účetnictví ZŠ a MŠ, jejichž kontrolu provedla a zprávu vypracovala auditorka 
Ing. Dagmar Čuhelová (vyvěšeno 7.6.2023) 

Všechny tyto informace za období od 1.1.2022 do 31.12.2022 byly řádně zveřejněny, aby se s nimi 
mohli seznámit občané. 

Rozpočet obce Jirny na rok 2022 byl schválen na veřejném zasedání dne 15.12.2021. V průběhu roku 
byla schválena 3 rozpočtová opatření, a to: 

- č.1/2022 ze dne 29.6.2022 

- č.2/2022 ze dne 7.9.2022 

- č.3/2022 ze dne 14.12.2022 
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Údaje o plnění příjmů a výdajů za rok 2022 byly zveřejněny na webových stránkách obce dne 5.6.2023. 

Výdaje byly použity mimo jiné na investiční akce, s jejichž výčtem byli občané podrobně seznámeni 
na posledním veřejném zasedání minulého zastupitelstva obce, a to dne 7.9.2022, které se konalo            
v myslivecké chatě v Nových Jirnech. 

Hospodaření obce v loňském roce vycházelo především z vlastních finančních zdrojů, z daňových 
příjmů a dotací. Kromě již dříve podepsaného úvěru na stavbu školy obec nečerpala žádný další úvěr. 
Přijaté dotace byly řádně vyúčtovány (dotace na žáky, na správu obce, dotace od obce Horoušany           
a Zeleneč na JSDH, dotace na volby do zastupitelstev a prezidentské volby, dotace na hasiče Jirny        
a Nové Jirny, dotace na knihovnu a dotace na držitele víz dočasné ochrany). 

Smlouvy většího rozsahu byly uzavírány v souladu s realizovanými výběrovými řízeními. Záměry        
o koupi, prodeji či pronájmu byly taktéž řádně dle zákona o obcích č.128/2000 Sb., zákona o obcích, 
zveřejňovány. 

Stav pohledávek a závazků byl podroben rozboru a inventuře, pohledávky staršího data jsou vymáhány 
soudně. Nakládání s majetkem bylo přezkoumáno v souvislosti s provedením fyzických inventur 
majetku a dále změn stavu majetku v průběhu roku. Nebyly shledány nedostatky. 

Výsledek hospodaření příspěvkových organizací MŠ a ZŠ byl odsouhlasen zastupitelstvem obce na 
veřejném zasedání. 

Mateřská škola Jirny – hospodaření skončilo kladným výsledkem se ziskem 309.217,87 Kč 
(275.740,87 Kč hlavní činnost + 33.477,- Kč hospodářská činnost). Zlepšený hospodářský výsledek 
MŠ byl schválen 22.3.2023 a byl převeden do fondu odměn a do rezervního fondu MŠ.. 

Základní škola Jirny skončila s kladným hospodářským výsledkem ve výši 1.144.375,56 Kč z hlavní 
činnosti a 30.577,50 Kč z hospodářské činnosti. Zlepšený hospodářský výsledek ZŠ byl schválen 
25.4.2023 a byl převeden do rezervního fondu ZŠ. 

V kontrolovaných dokladech obou příspěvkových organizací nebyly shledány žádné nedostatky ani 
nepřesnosti, které by měly významný vliv na pravdivost a průkaznost účetní závěrky roku 2022 těchto 
příspěvkových organizací. Byly provedeny inventarizace jak fyzické, tak dokladové. 

Kontrolu účetnictví obou příspěvkových organizací za rok 2022 provedla a vypracovala auditorka Ing. 
Čuhelová. Zprávy o kontrole účetnictví jsou vyvěšeny na úřední desce obce. 

Dne 3.4.20223 proběhlo na OÚ pokračování auditu hospodaření. Dle zprávy auditora nebyly zjištěny 
žádné chyby a nedostatky. Zpráva je zveřejněna na úřední desce obce. 

Zastupitelé byli se všemi informacemi předem seznámeni. 

Hlasování o schválení závěrečného účtu obce včetně zprávy auditora za rok 2022 

Hlasování: Pro: 12 Proti: 0 Zdržel se: 0 

Hlasování o schválení účetní uzávěrky OÚ, ZŠ a MŠ za rok 2022 

Hlasování: Pro: 12 Proti: 0 Zdržel se: 0 
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2. Zpráva o rozpočtu obce – návrh rozpočtového opatření č. 2 

Rozpočet na letošní rok 2023 byl již připravován na konci loňského roku, kdy byl 14.12.2022 na 
veřejném zasedání ZO odsouhlasen. Na veřejném zasedání zastupitelstva obce konaném 22.3.2023 
bylo přijato rozpočtové opatření č.1, které rozpočet upravovalo. 

Před dnešním zasedáním se sešel finanční výbor, který připravil návrh rozpočtového opatření č.2. 
Návrh rozpočtového opatření byl řádně vyvěšen na úřední desce obce dne 9.6. 2023 a občané se s ním 
mohli seznámit. 

O důvodech rozpočtového opatření a jednotlivých položkách dále podrobně informuje Ing. Benáčan.. 

Hlasování o schválení rozpočtového opatření 2/2023. 

Hlasování: Pro: 12 Proti: 0 Zdržel se: 0 

3. Smlouva o zřízení věcného břemene s fa. GASNET s.r.o. k parc.č. 1686/1 

Na základě dříve uzavřené smlouvy o smlouvě budoucí s fa. GasNet s.r.o. a v souladu s ustanovením 
§ 59 zákona č.458/2000 Sb. (energetický zákon) je nyní třeba uzavřít Smlouvu o zřízení věcného 
břemene na stavbu na stavbu plynovodní přípojky v ulici K Lesu v Jirnech. Jedná se o nově zřizovanou 
plynovodní přípojku k rodinnému domu v délce 2,51 m, která je vedena v pozemku obce parc.č. 1686/1 
v k.ú. Jirny a věcné břemeno je zřizováno jako úplatné ve výši 60,50 Kč.. 

Zastupitelé byli vyzváni k hlasování o uzavření smlouvy o zřízení věcného břemene s fa. Gasnet s.r.o. 
k parc.č. 1686/1 v k.ú, Jirny a pověření starostky k jejímu podpisu. 

Hlasování: Pro: 12 Proti: 0 Zdržel se: 0 

4. Smlouva o zřízení věcného břemene s fi. ČEZ Distribuce a.s. k parc.č. 1739 v k.ú. Jirny 

Stejně jako v předchozím případě byla v minulosti uzavřena smlouva o smlouvě budoucí s firmou ČEZ 
Distribuce a.s. na stavbu přípojky NN pro stávající rodinný dům v ulici V Zahradách. Nyní již 
provedená stavba přípojky vede přes služebný pozemek parc.č.1739 v k.ú. Jirny a věcné břemeno se 
zřizuje jako úplatné ve výši 2.880, - Kč + DPH. V souladu s energetickým zákonem je nyní třeba 
uzavřít smlouvu o zřízení věcného břemene – služebnosti. 

Zastupitelé byl vyzváni k hlasování o uzavření smlouvy o zřízení věcného břemene – služebnosti             
s fa. ČEZ Distribuce a.s. k parc.č. 1739 v k.ú, Jirny a pověření starostky k jejímu podpisu. 

Hlasování: Pro: 12 Proti: 0 Zdržel se: 0 

5. Smlouva s fa. ČEZ Distribuce na pořízení FVE k ZŠ Pražská 800 

Obec připravuje projektovou dokumentaci na pořízení FVE na střeše ZŠ Jirny a součástí realizace je 
nutnost uzavření smlouvy s ČEZ o připojení výrobny k distribuční soustavě ČEZ Distribuce a.s. 

Zastupitelé byli vyzváni k hlasování o uzavření smlouvy s fa. ČEZ Distribuce a.s., jako 
provozovatelem distribuční soustavy o připojení výrobny k jeho síti a pověření starostky k jejímu 
podpisu. 
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Hlasování: Pro: 12 Proti: 0 Zdržel se: 0 

6. Podnět k pořízení změny územního plánu a zahájení projednání stavební uzávěry z důvodu 
nedostatečné kapacity čistírny odpadních vod 

Obec Jirny se v současné době potýká s nedostatečnou kapacitou čistírny odpadních vod (ČOV). 
Protože ani další intenzifikace nepomůže zkapacitnit ČOV, je nutné její rozšíření. Plocha TI vymezená 
v územním plánu (ÚP) obce Jirny pro ČOV neboli technickou infrastrukturu (vodovodní a kanalizační 
soustavu, systém dodávky elektrické energie atd.) se však nachází na pozemcích cizích vlastníků, kteří 
nesouhlasí s prodejem pozemků obci za cenu dle znaleckého posudku a obec není schopna splnit těmto 
osobám jejich finanční představy. Z tohoto důvodu obec prověřuje možnosti a plochy, kde by bylo 
možno rozšíření ČOV provést. Při zjišťování možností se jako pravděpodobný jeví pozemek, který je 
v územním plánu určen jako plocha TO (pozemek určený pro technickou infrastrukturu obce                      
a vymezený pro nakládání s odpady a sběrný dvůr). Tento pozemek lze využít pro doplnění ploch 
ČOV, je však nutno nejprve provést změnu ÚP, respektive změnu vymezení plochy. Současně je 
vhodné změnit i využití plochy TI a to tak, že oba pozemky určené pro infrastrukturu obce budou mít 
stejný název, stejná využití a bude tedy možné na nich postavit jak ČOV, tak sběrný dvůr, protože obě 
taková využití jsou ku prospěchu obce. 

Zastupitelstvo obce Jirny bude dnes rozhodovat v souladu s ustanovením § 55a stavebního zákona         
o pořízení změny č. 1 územního plánu Jirny zkráceným postupem včetně jejího obsahu, která se týká 
vymezení dostatečné výměry plochy s funkčním vymezením TI – plochy technické infrastruktury pro 
potřebu nové, popř. rozšíření/zkapacitnění čistírny odpadních vod, umístění sběrného dvora, popř. 
dalších technických nároků pro obec, které budou jednoznačně ve veřejném zájmu obce a budou složit 
všem jejím občanům. 

Starostka požádala zastupitele, aby se hlasováním vyjádřili, zda souhlasí s pořízením změny ÚP č.1 
zkráceným postupem včetně jejího obsahu, kdy tato změna bude vymezovat plochu TI (plochu 
technické infrastruktury) pro potřebu nové, popř. rozšíření/zkapacitnění čistírny odpadních vod, 
umístění sběrného dvora, popř. dalších technických nároků pro obec a změní plochu TO v plochu TI 
se stejným druhem využití jako prvně zmíněnou plochu a současně prověří potřebu její výměry či 
potřebné rozšíření. 

Hlasování: Pro: 12 Proti: 0 Zdržel se: 0 

Paní starostka dále uvedla, že obec Jirny má v současné době nedostatečnou kapacitu ČOV a z toho 
důvodu nemůže obec v současné době vydat žádná souhlasná stanoviska k připojení na kanalizaci. 
Obec je nucena z těchto důvodů zahájit projednání stavební uzávěry pro celé území obce z důvodu 
nedostatečné kapacity ČOV. Stavební uzávěra bude následně trvat až do doby rozšíření ČOV. 

V návaznosti na uvedené paní starostka vyzvala zastupitele k hlasování, zda souhlasí se zahájením 
projednávání a přípravou návrhu stavební uzávěry pro celé území obce, tj. zastavěné území                          
i zastavitelné plochy všech druhů využití stanovené v platné územně plánovací dokumentaci v souladu 
s ustanovením § 98 zákona č. 183/2006 Sb., o územním plánování a stavebním řádu, v platném znění 
z důvodu nedostatečné kapacity čistírny odpadních vod. 

Hlasování: Pro: 12 Proti: 0 Zdržel se: 0 

7. Návrh na pořízení změny územního plánu pro jiné využití 
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Obci byl doručen návrh na změnu územního plánu zkráceným postupem, kdy žadatel žádá o změnu 
stávajícího funkčního využití ZP (zeleň přírodního charakteru) pozemku parc.č. 65/20 v k.ú. Jirny na 
SV (plochy smíšené obytné venkovské). V plánu je stavba rodinného domu na pozemku, který                  
v současné době není určen k zastavení. 

Obec požádala MÚ Brandýs nad Labem, odbor územního plánování, jako pořizovatele ÚP,                       
o posouzení návrhu změny ÚP. Stanovisko příslušného odboru bylo obci doručeno 6.6.2023                       
a konstatuje, že v platném ÚP obce Jirny je vymezeno velké množství zastavitelných ploch pro bydlení. 
Pozemky zařazené do ploch zeleně plní funkci mikroklimatickou, hygienickou, vodohospodářskou 
nebo rekreační a není účelné pro budoucí kvalitu obytného prostředí jejich počet snižovat. Z těchto 
důvodů Odbor územního plánování vydal zamítavé stanovisko, v němž nedoporučil změnu funkčního 
využití provést, a naopak doporučil ponechat stávající funkční využití čili návrh na pořízení změny ÚP 
zamítnout. 

Zastupitelé byli se žádostí i stanoviskem seznámeni a nyní je třeba přistoupit k hlasování, zda souhlasí 
s tím, aby změna územního plánu týkající se pozemku parc.č. 65/20 v k.ú. Jirny, která by měnila plochu 
nezastavitelnou na plochu SV (stavební pozemek) nebyla přijata, tj. aby návrh na pořízení této změny 
ÚP byl zamítnut. 

Hlasování: Pro: 10 Proti: 0 Zdržel se: 2 

8. Změna zřizovací listiny Mateřské školy v Jirnech 

Na programu dnešního zasedání byl i bod týkající se úpravy zřizovací listiny Mateřské školy. Ředitelka 
MŠ Jirny požádala o úpravu zřizovací listiny, a to v části týkající se rozsahu doplňkové činnosti školky. 
Současná zřizovací listina je ale z roku 2004, v mezidobí došlo ke změně několika příslušných právních 
předpisů, a proto jsme se nakonec rozhodli, že zřizovací listinu zpracujeme celou nově tak, aby byla 
aktuální a v souladu s platnou právní úpravou a na příštím veřejném zasedání budeme tak přijímat 
úplné znění nové listiny. 

9. Různé 

Informace o probíhajících akcích v obci 

Rekonstrukce komunikací: 

Ul. Pod Lesem a Letenská – mají 
asfaltový povrch, dokončují se 
vjezdy a vstupy 

Ul. Pionýrů – budou zahájeny 
výkopové práce 

 

Stavba vodovodního přivaděče v ul. 
Zámecká, stavba probíhá průběžně 
v různých lokalitách (Lipová, 
Jirásková, Na Samotě), pak se 
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přesune dále až do Úval, kompletní dokončení je plánované na 5/2024. Vodovodní řad je budován 
Svazkem obcí Úvalsko, jehož je obec Jirny členem. 

· Informace o výsledku konkursního řízení a jmenování ředitelky MŠ 

V květnu a v červnu proběhlo dvoukolové konkursní řízení na pracovní pozici ředitele/ředitelky MŠ. 
Toto konkursní řízení bylo řádně vyhlášeno a zveřejněno. Obci byla doručena pouze jedna přihláška, 
kterou podala současná ředitelka MŠ paní Bc. Stanislava Děrešová. Sedmičlenná konkursní komise ve 
složení ze zástupců obce jako zřizovatele, České školní inspekce i Odboru školství Středočeského kraje 
se jednomyslně usnesla na tom, že paní Bc. Stanislava Děrešová splňuje všechny zákonné předpoklady 
pro tuto funkci a uspěla i v ústním pohovoru před komisí. Byla proto s účinností k 1.8.2023 jmenována 
na pracovní pozici ředitelky MŠ. 

10. Diskuse, návrh usnesení, závěr 

·  Dotaz občana – zpevnění povrchu ul. Na Samotě – k dotazu bylo sděleno, že daná ulice má jen jednu 
nemovitost a nepatří tudíž mezi priority pro zpevnění povrchu. Obec si je vědoma toho, že      v obou 
částech obce jsou ještě ulice bez asfaltového povrchu a bude je postupně budovat. Nyní je kompletně 
naprojektovaná (a má vyřízené i stavební povolení) oblast chatové oblasti (ul. Pod lesem I.-IV. a horní 
část Letenské), v příštím roce se tedy bude v této oblasti pokračovat nejspíše dalšími dvěma ulicemi. 
Ulicí Jiráskova povede řad a předpoklad je, že v roce 2024 bude připravena projektová dokumentace 
na tuto ulici, jako první krok. V dalších lokalitách (Kaštanka, Nad hřbitovem) je nyní jen hrubý 
podklad a předpokládá se, že tyto ulice tedy budou následovat. Ulic      k realizaci je ještě poměrně 
dost, hlavním faktorem jsou samozřejmě finance a priority jsou dávány   s ohledem na frekventovanost 
ulic a jejich celkový stav. Dále byly diskutovány možnosti omezení vjezdu do ul. Na Samotě (patníky, 
závora atd.), z důvodu překračování rychlosti vozidly na této cestě. ZO se bude podnětem zabývat          
a prověří různé varianty možného technického řešení. 

·  Dotaz občana – k intenzifikaci ČOV a změně oblasti TO na TI, a to konkrétně na vlastnictví 
jednotlivých pozemků. K tomu bylo uvedeno, že pozemek parc.č. 1036 je ve vlastnictví obce; pozemek 
parc.č. 1035 obec má zájem vykoupit; pozemky parc.č. 1037 a 1038 jsou rovněž v jednání, a to s 
Úřadem pro zastupování státu ve věcech majetkových, obec o ně má zažádáno. Možnost realizace 
rozšíření ČOV na těchto pozemcích bude prověřována v rámci procesu přípravy změny ÚP č. 1 tak, 
jak byla dnes tato její příprava schválena. Budou se k ní vyjadřovat všechny příslušné úřady a odbory, 
bez jejichž kladných stanovisek nemůže být tato změna přijata. 

Pan Jan Konrád přečetl znění návrhového usnesení a paní starostka následně požádala zastupitele            
o hlasování o jeho schválení. 

Hlasování: Pro: 12 Proti: 0 Zdržel se: 0 

20:30 paní starostka ukončila veřejné zasedání zastupitelstva a poděkovala všem za účast a popřála 
hezký zbytek večera. 
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ZŠ Jirny 

Post Bellum – Příběhy našich sousedů 

Ke konci podzimu, kdy se dny krátily a noci 
nabývaly, nám, žákům devátých tříd byl poprvé 
okrajově představen projekt ,,Post Bellum“ pod 
organizací Paměť národa, příběhy, co se 
nezapomínají. Ze začátku to bylo trochu 
hektické, ale nakonec byl sestaven pětičlenný 
tým ze třídy 9.B sestávající z Olivera Al-Hitiho, 
(mne) Viktorie Šebelíkové, Viléma Pauera, 
Lucie Fialové a Olgy Denisové. Samozřejmě 
nesmím opomenout naše úžasné paní učitelky, 
které nás celým projektem provázely a byly 
nám obrovskou podporou: paní učitelka 
Margita Smetanová a zástupkyně paní ředitelky 
Martina Kratochvílová. Do našeho hvězdného 
týmu nám ale chyběl ještě poslední a velmi 
důležitý člen: pamětník, kterého jsme se měli 
ptát na otázky a sestavit tak životopis ve video 
podobě. Toto místo nakonec obsadila skvělá 
paní Helena Zelenková, jirenská pamětnice, 
která nás všechny okouzlila a zároveň dojala 
svým životním příběhem, který byl vskutku 
intenzivní. Ještě před natáčením jsme si 

rozdělili role: Já s Oliverem jsme s paní 
Zelenkovou vedli rozhovor a pokládali otázky, 
které na kameru zaznamenával náš vrchní 
střihač Vilém, a o audio nahrávku se starala 
Olga. Lucka nám pomáhala s udržením 
estetické stránky, stejně tak jako s udržením 
časové linie. Natáčení proběhlo bez problémů  
a my jsme se o paní Zelenkové dozvěděli 
spoustu zajímavých věcí a myslím, že takovou 
možnost by měl mít každý. Příběh této statečné 
dámy nám všem vehnal slzy do očí a naprosto 
nás fascinoval. Doporučuji proto shlédnout 
krátké YouTube video na stránkách Post 
Bellum, které náš tým natočil anebo nahlédnout 
na YouTube kanál samotné paní Heleny, která 
svými videi inspiruje ostatní a pomáhá jim 
vidět na určité životní situace i z jiného 
pohledu. Jak plyne z názvu,, Příběhy našich 
sousedů“, tak každý příběh je od toho, aby byl 
sdílen. Proto vyvrcholení celého projektu 
proběhlo v Klánovické besedě, kde se sešly 
další školy z Prahy - východ, aby přednesly své 
příběhy. Dovolila jsem si použít vlastní tvorbu 
a na zakončení jsem předvedla kratší báseň:

Součástí bylo i ohodnocení speciální porotou a krátký rozhovor. Dostali jsme diplomy a náležité 
ocenění – pozvánka na Escape room v Praze, kterou jsme si neskutečně užili a od naší školy výborný 
slavnostní oběd, který financovala naše paní ředitelka. 

 

,,Když se naše paní učitelky tohoto projektu chopily, 

my jsme byli rádi, že jsme se ze školy ulili. 

U paní Heleny dostali jsme moc dobré koláče, 

po vyslechnutí jejího příběhu bylo nám do pláče. 

Paní Helena je moc silná žena a od života si zaslouží býti odměněna. 

Jsme moc rádi, že jsme sem přišli příběh paní Heleny povědět, 

a vy jste se mohli zase něco nového dozvědět. 

Děkujeme za tuhle příležitost moc a moc, a našim skvělým paním učitelkám za pomoc.“ 
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Aby ale o příběh paní Heleny a jejího syna Péti 
nebyly ochuzeny děti z naší školy a peda-
gogové, měli jsme možnost přednést náš výstup 
i ve škole s doprovodem naší úžasné paní 
Heleny, která poté odpovídala na otázky. 

Samozřejmě nechyběla 
ani akce v jirenském 
Kvapíku, se kterým je 
paní Helena tak úzce 
spjata a bez kterého by 
prostě naše vesnice 
neměla své kouzlo. 

Také jsme obdrželi 
cenné a milé dary od  
Obce Jirny a samotné 
paní Zelenkové, za 
které jsme všichni moc 
vděční. 

 

Jirny zkrátka mohou 
být náležitě hrdé na to, 
že je s nimi spojován 

někdo tak úžasný a silný, jako paní Helena 
Zelenková, která na nás všech zanechala své 
osobní kouzlo, a tak to beru jako velké 
privilegium se s někým tak jedinečným                
a báječným setkat. A doufám, že ne naposledy. 

                                                  

                                 Viktorie Šebelíková, IX.B 
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Zprávičky z MŠ 
V Mateřské škole Jirny byla u příležitosti 

Mezinárodního dne dětí připravena soutěž, ve 

které děti plnily různé úkoly, z nichž postupně 

sestavovaly heslo „zmrzlinka“. Po absolvování 

všech stanovišť došly ke stánku, kde si 

pochutnaly na zmrzlině a ještě si na kole štěstí 

vytočily  odměnu, lízátko nebo pendrek. Akce 

skončila v mateřské škole u ředitelny rozdáním 

bonbonů paní ředitelkou. 

 

V červnu se také uskutečnila návštěva 

jirenských dobrovolných hasičů, kteří dětem 

vyprávěli o své práci a předvedli jim část svých 

běžných činností.  

 

Pomalu se blíží konec školního roku, a proto 

jsme s předškolními dětmi připravili besídku, 

na které prezentovaly, co se naučily. Předvedly 

kamarádský pozdrav, taneček, sestavu s míči, 

vyjmenovaly dny v týdnu, roční období, 

geometrické tvary, přednesly básničky, 

rýmovanou pohádku O perníkové chaloupce a 

za doprovodu elektronických kláves a dětských 

nástrojů zazpívaly písničky. Rodičům, 

sourozencům, babičkám a dědečkům se 

besídka líbila, a tak odměnili vystupující 

velkým potleskem. Na závěr paní učitelky 

připravily dětem sladkou odměnu. 

 

Loučení s předškoláky završilo vystoupení 

klauna Ferdy v jirenském kulturním domě. Děti 

se pod jeho vedením pobavily, zúčastnily se 

soutěží a zatancovaly si se sourozenci a rodiči. 

Klaun Ferda se svým pomocníkem mimoněm 

pasovali děti z předškoláků na školáky a předali 

jim diplomy. Od paní učitelek dostaly šerpy       

a batoh s věcmi potřebnými do základní školy.

 

Přejeme všem krásné léto plné pohody, 

sluníčka a odpočinku.  

                                          Mgr. Irena Kolafová 
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MŠ u Dobrovolných hasičů Jirny 

 
Začátkem měsíce června přijala naše Mateřská 
škola pozvání navštívit Sbor dobrovolných hasičů 
v Jirnech. Postupně se na návštěvě vystřídaly 
všechny třídy od nejmenších po předškoláky. Děti 
byly nadšené a vše si se zájmem prohlížely. Pan 
Máška s Romanem Slabým trpělivě odpovídali na 
všetečné otázky. Děti si mohly vyzkoušet hasičské 
oblečení, prozkoumat zbrojnici i hasičské auto          
z venku i zevnitř. Vše si mohly potěžkat i osahat. 
Také se děti dozvěděly, jak se chovat, když hoří       
a kam a koho volat o pomoc. Na závěr si každý 
mohl zkusit stříkat požární hadicí. Byl krásný 
slunečný den a děti si to u hasičů náramně užily.  
 
Touto cestou velmi děkujeme manželům Máškovým za pozvání. Lucie Kolocová
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Hasiči Nové Jirny

 
V sobotu 10. června jsme 
uspořádali tradiční dětský 
den v louce v Nových 
Jirnech. Při dopoledních 
přípravách si s námi počasí 
trochu zahrávalo, ale 
odpoledne už jen svítilo 
sluníčko. Pro děti bylo 
připraveno 7 disciplín, 
oblíbený paintball, skákací hrad a barevné 
sprejování vlasů. Na start se přišlo zapsat 
celkem 187 dětí a pro každého byla točená 
limonáda a buřt zdarma. Během odpoledne 
mohli návštěvníci shlédnout požární útoky 

mladších a starších žáků. Na závěr celé akce 
byla připravena pěna, na kterou se děti těšily 
celé odpoledne. Pak už jen sladká odměna           
a hurá domů. Děkujeme sponzorům za finanční 
příspěvky a za zakoupení sladkostí a ovoce pro 
děti. Poděkování patří také všem členům, kteří 
se na přípravách a organizaci dětského dne 
podíleli. 
 
V červnu proběhly dvě soutěže v požárních 
útocích mládeže v Rostoklatech a Bulánce. 
Děkujeme rodičům za jejich podporu a účast     
a na všechny se budeme těšit zase v září. Na 

posledních schůzkách před prázdninami 
proběhlo zhodnocení uplynulých sou-
těží vedoucími  a pak jsme si všichni 
společně opekli buřty.  
                         
Hezké prázdniny za SDH Nové Jirny  
 
                              Marcela Hrubantová 
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Divadelní ochotnický spolek Jirny 

V červnu jsme uzavřeli letošní divadelní 
sezónu naší oblíbenou pohádkou Sůl nad zlato 
v krásném parku v Lázních Toušeň, abychom 
se na podzim těšili na nové kousky pro děti          
i dospělé. A máme velkou radost, že můžeme 
představit naši novou členku, jak jinak než 
krátkým medailonkem. Všem obyvatelům Jiren 
a Nových Jiren přejeme krásné a pohodové 
léto. 

1. Krátce se nám představ (věk, zaměstnání, 

zájmy…) 

Jmenuji se Soňa Slabá, je mi 41 let a jsem 
učitelka. Mám ráda pohyb a milou společnost, 
a právě proto jsem se přidala k místnímu 
Divadelnímu ochotnickému spolku Jirny. 

2. Proč se věnuješ divadlu? Co Tě k němu 

přivedlo? Tvoje motivace? 

Už na základní škole jsem jezdila na recitační 
soutěže a chodila na dramatický kroužek. 
Herectví mne vždy velmi lákalo, a když se mne 
Miloš Šrůtek zeptal, jestli bych se chtěla přidat 
k místním divadelním ochotníkům, tak mne 
nemusel ani přemlouvat. Ovšem mám se co 
učit, tak to beru jako velkou výzvu.  

A moje motivace? Stmelovat lidi, umět je 
pobavit a trávit čas někde jinde ne doma u 
televize. 

3. Co bys vzkázala čtenářům? 

Asi to, že se mají na co těšit. Ti malí čtenáři na 
nově připravovanou pohádku O bílé kočičce      
a ti velcí na novinku, kterou bude před-    
stavení právě pro dospěláky. Takže vás čekáme 
všechny na podzim na Kvapíku. Snad nepra-
skne ve švech. 
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Čarokrámek Nové Jirny 

Svatební rituály v zrcadle času  

Svatba – je jeden z nejkrásnějších rituálů, který 
spojuje dva, co se mají rádi a právě k svatbě se 
vztahuje nejvíce zvyků a pověr, které si, aniž si 
to uvědomujeme, přinášíme z dávných časů. 
Všichni víme, že nevěsta má mít něco nového, 
něco starého, něco půjčeného, něco modrého   
stříbrnou minci do střevíčku levého …...ale 
stačí to ke štěstí nového páru? Pojďme se 
podívat, jaké rituály mohou být pro nový pár 
přínosem a čemu by se měli snoubenci vyhnout 
– nebojte se, vše bylo již kdysi mnohokrát 
prověřeno …. 

Hodíme se k sobě – jak poznáme toho pravého 
vyvoleného či vyvolenou? V naší kultuře si 
můžeme svobodně vybrat, ale ne vždy                  
v minulosti tomu tak bylo – sňatek byl velice 
často, někdy i hned po narození, předem 
domluvenou záležitostí. Jak tedy poznat, zda se 
k sobě opravdu hodíme? Mnohé napoví 
pozorování budoucí rodiny. Rodinné zvyky si 
muži i ženy přinášejí jako nechtěnou „výbavu“ 
do nového života. Hodně může napovědět 
datum narození – horoskopy byly důležité při 
výběru partnerů např. ve staré Číně, je však 
nutné znát přesnou hodinu narození. Stejnou 
službu nám prokáže i numerologický rozbor, 
kde stačí pouze datum narození a věřte, dokáže 
napovědět opravdu hodně. Pokud máte 
pochybnosti, obraťte se na dobrou kartářku – 
nepovažujte to za vyhozené peníze! Ona i ta 
hodně náročná svatba je vždy levnější než 
rozvod. 

Datum svatby – i ten může hrát důležitou roli – 
dobrá doba je při přibývajícím Měsíci – budou 
Vám přibývat děti, štěstí i bohatství. Některé 
dny jsou opravdu nešťastné – je to den zatmění 
Slunce, Velký pátek a Velikonoční týden, dále 
28. prosince – tzv. „Mláďátka“ /podle Starého 
zákona to byl den, kdy židovský král Herodes 
nechal v Betlémě zavraždit všechny narozené 
chlapce/. 

 

 

Nastal svatební den - řada párů dodržuje 
prastarý zvyk, že ženich smí vidět nevěstu ve 
svatebních šatech až u obřadu – tento zvyk 
pochází od bretaňských Keltů - kdy byla 
ženichovi nastrčena místo nevěsty stará žena    
v závoji. Po vysloveném souhlasu se sňatkem, 
si snoubenci navléknou prsten – i ten je starým 
symbolem. Je upomínkou na Prométhea              
a okovy, kterými byl připoután ke skále. Však 
také nejstarší nalezené prsteny pocházejí              
z Řecka ze 4. stol př.n.l. Prsten se vždy se nosí 
na prsteníčku levé ruky, tudy prý vede žilka 
rovnou k srdci. Po skončeném obřadu měl 
mladý pár uzavřenou cestu z kostela. Ta byla 
„zatažena“ a ženich se musel vykoupit, zvyk, 
který se dodržuje i dnes. Mladý pár byl zasypán 
„symboly plodnosti „ - ořechy, zrním, květi-
nami či ovocem – také tento zvyk přetrval, jen 
původní plodiny nahradila rýže. Cestou                
z kostela bylo nutné zahnat zlé duchy – i tento 
zvyk - vyluzovat co největší rámus, pochází       
z dávných dob, např. – na Kavkaze tančili 
přátelé ženicha „šavlový tanec“, jinde hráli na 
hudební nástroje či stříleli do vzduchu. 

Únos nevěsty - i tato kratochvíle, oblíbená i na 
dnešním svatbách, má prastarou tradici. Často 
to byl jediný způsob, jak se dostat k vyvolené 
ženě. Nebyli to jen Římané, kteří unesli 
Sabinky, ale únos byl velice častý i u Germánů 
a Vikingů, kde byl pokládán za hrdinský čin       
a byl opěvován ve starých ságách. Únosu 
nevěsty se nebáli ani panovníci, vzpomeňme si 
na krále Oldřicha, který unesl selskou krásku 
Boženu / to, že byla vdaná ho příliš netrápilo/    
a na jejich syna Břetislava, který unesl ze 
svinibrodského kláštera krásnou Gutu /Jitku/. 

Také zvyk přenést nevěstu přes práh má dávné 
kořeny – má zabránit tomu, aby se démoni 
nemohli schovat nevěstě pod sukně. Po 
příchodu do světnice bylo nevěstě pro plodnost 
položeno do klína dítě, tento zvyk se dnes již 
nedodržuje, stejně jako zvyk obdarovat nevěstu 
tzv. „Jitřním darem“ - ženich dal nevěstě ráno 
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po svatbě dar, který patřil pouze jí a dědily ho 
její děti – nejčastěji to byl šperk, ale darem 
mohly být i pole či jiný movitý majetek. 

Tak už máte stanovené vhodné datum, zbývá 
jen vybrat vhodné šaty? A mimochodem móda 
boho – průsvitné krajkové šaty, trend, který se 
u nás ani nestačil ohřát, je už prý passé a do 
módy se opět vrací šaty s krajkovými korzety   
a bohatými sukněmi. A pokud se Vám líbí 

avantgardní modely, u nás najdete gotic šaty či 
modely pro ženicha a nevěstu ve skotském 
stylu. A tak si do rukavičky zastrčte kostku 
cukru pro sladký život a se stříbrnou mincí         
v levém střevíčku vykročte pravou nohou do 
nového života. 

Krásný červenec Vám přeje Zorka Athea 
Jochová – Studio Zorka, svatební salón 

 

Spolek Občané obci Jirny a Nové Jirny 
Jak jsme v Jirnech slavili 

 

V neděli 25. 6. 2023 jsme oslavili naše jirenské 
patrony svatého Petra a Pavla poutní mší 
svatou, kterou celebroval pražský pomocný 
biskup Mons. ThLic. Ing. Zdenek Wasserbauer, 
Th.D. společně s naším administrátorem Dr. 
Vojtěchem Eliášem a jáhnem doc. PhDr. 
ThLic. Markem Šmídem, PhD. Mše svatá byla 
krásná, za doprovodu varhan, příčné flétny, ale 

také kytary. V kázání nám pan biskup přiblížil 
osoby našich patronů a jejich velmi odlišné 
životní příběhy. Zdůraznil, že Bůh si je 
nevyvolil proto, že byli dokonalí, ale proto, že 
spoléhali na jeho lásku. Křesťanství není snaha 
o dokonalost, ale o objevení Božských darů        
v každém z nás ve prospěch ostatních lidí. 

 

Po mši svaté jsme se na farní zahradě 
občerstvili jídlem, které připravil tým Hospody 
u Antošů a pitím z rukou našich divadelníků 
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Petra Hanyka a Miloše Šrůtka. Kávu vařila 
rodina Marvanových a nechyběly ani sváteční 
koláče. 

Byla zde možnost vyfouknout si skleněnou 
kuličku pod vedením zkušeného skláře či vidět 
práci kováře. Malí i velcí se naučili základy 
žonglování a vytvářeli velké mýdlové bubliny. 
Kdo chtěl, udělal si malé aranžmá z kytiček. 
Díky slunečnému počasí a speciálnímu dale-
kohledu jsme mohli pod vedením Milana 
Uhlára pozorovat slunce. 

 

 

Ve 13 hodin nás potěšili děti ze zelené třídy MŠ 
Jirny, které pod vedením svých učitelek Kláry 
Jerie a Adély Müllerové nacvičily čtyři 
písničky z filmu „Ať žijí duchové“. Oranžová 
třída se svojí paní učitelkou Lucií Kolocovou 
zarecitovala básničky a zatančila taneček na 
lidovou píseň „Prší, prší“. Dětem kostýmy moc 
slušely a vystoupení se jim povedlo. Potěšilo 
nejen jejich rodiče a příbuzné, ale i ostatní 
návštěvníky Slavností. Na podiu pak pokra-
čovalo pásmo básniček a říkadel od Jiřího 
Žáčka „Kolik má Praha věží“. Diváci díky 
divadelnímu představení prošli celou Prahu, 
aniž by opustili jirenský farní kopec. 
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Slavnostní program ukončil povedený koncert 
jirenské pobočky ZUŠ Jana Zacha. Děti 
zpívaly, hrály na zobcové flétny, piano, kytaru 
i varhany. Všechny děti si odnesly něco 
sladkého a jako slavní umělci, dostali také 
květinu. Žáci a rodiče pak poděkovali svým 
učitelům. Vždyť to byl poslední koncert tohoto 
školního roku. 

 

Děkujeme všem, kteří se na přípravách 
Slavností podíleli. Přejeme Vám pohodové 
prázdniny a za rok se poslední neděli ve 
školním roce těšíme na další ročník. 

Za Spolek Občané obci Jirny a Nové Jirny 

Markéta Burdychová 
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Zprávy z jirenské trávy 
 

 
 
Červen máme všichni většinou spojený                
s koncem školního roku. Nekončí jen škola, ale 
krom jiného i fotbalová sezóna. A její završení 
jsme letos pojali trochu netradičně. Ke 
společnému opékání buřtů byla přidána 
možnost v areálu hřiště i přespat ve stanech.       
A k již samozřejmému zápasů rodičů s dětmi 
všech kategorií přibyl i zápas vznikajícího 
týmu žen. 
 
Sezóna by se dala shrnout jako úspěšná. Mocný 
finiš týmu dorostu, který v jarní části vyhrál 
sedm z devíti zápasů, podzimní druhé místo 
mladší přípravky a postup do elitní skupiny, 
zvýšený poměr vyhraných zápasů starší 
přípravky a úspěšné působení nejmenší 
kategorie mini na turnajích dává příslib, že i v 
nadcházející sezóně 2023/24 se máme na co 
těšit. Přihlášení kategorie mužů se odkládá, ale 
protože starší přípravky opouští dostatečné 
množství dětí, přihlásíme nově mladší žáky.  

 
Suma sumárum, obec Jirny bude v následujícím 
soutěžním ročníku reprezentovat v pěti věko-
vých kategorií celkem sedm mládežnických 
týmů. 
 
Hurá na prázdniny a v září opět naviděnou, 
třeba i s novými malými fotbalisty. Jste vítáni. 
Jan Konrád 
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Zprávy od sousedů

Byl to ten slavný den, kdy k nám byl 
zaveden, elektricky proud 

Ne, ten naštěstí, je zaveden dlouho, i když 
elektrické vedení námi oslavovanou událost 
také ovlivnilo. Jakmile bylo eklektrické vedení 
a optický kabel umístěn do země, nic nebránilo 
obci tomu, pustit se do, místními obyvateli 
toužebně očekávaného, vyasfaltovaní ulice Pod 
Lesem a Letenská v Nových Jirnech. Letos 
jsme se dočkali. Nový povrch a práce s tím 
spojené samozřejmě přinesly dopravní omezení 
a další komplikace, nejednalo se 
však o nic, co by se nedalo 
vydržet. Výsledek, jak můžete      
z fotografie posoudit, stojí oprav-
du za to. 

Radost z dokončení, byť je to 
jejich denní chléb, měli i zaměst-
nanci realizační firmy Strabag, 
proto se v pátek 16. 6. sešli na 
parkovišti u Autoškoly Winter a s 

jejím majitelem grilovali maso ke společnému 
obědu. Jelikož je nový povrch silnice velká 
událost, přidali se k oslavám i někteří sousedé  
a dorazila paní starostka Šárka Hanušová, která 
slavnostně přestřihla se zástupcem firmy 
Strabag pásku. 

Jedlo se a pilo, hrála muzika a občas nás 
schladila dešťová přeháňka. Celkově to bylo 
velmi povedené odpoledne i večer. 

Všichni přítomni pátrali, zda existuje nějaký 
den asfaltu. Po propátrání dostup-
ných zdrojů bylo zjištěno, že 
nikoliv. Proběhlo tedy hlasování 
a jednomyslně byl stanoven        
16. červen „Mezijirenským dnem 
asfaltu“. Zde si možná kladete 
otázku, proč zrovna „mezi-
jirenským“, důvod je však prostý, 
mezi přítomnými slavícími byla 
zastoupena účast sousedů z Jiren 
i Nových Jiren. 

Nový povrch bude zcela určitě 
svádět k rychlejší jízdě, jak řidiče 
motorových vozidel, tak řidiče 

jízdních kol a koloběžek. Zde bych chtěla, jako 
lektorka teorie v autoškole, apelovat na 
všechny, buďme ohleduplní, pozorní, neza-
pomínejme na přednost zprava a hlavně 
jezděme defenzivně. A co to defenzivní jízda 
znamená? Defenzivní způsob jízdy je takový, 
kdy řidič počítá s chybami vlastními, také s 
chybovostí ostatních řidičů a snaží se dané 
rizikové situace předvídat a předcházet jim. 
Zkrátka, je třeba počítat s tím, že malý jezdec 
na koloběžce (nebo velký za volantem)                 
z návalu radosti zapomene, že je na silnici            
s provozem a nebude dávat pozor. 

Všem přeji krásné letní dny plné pohody. 

     Text i foto Zuzana Kulmanová
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Recepty „Vaříme beze zbytku“ v Sibrin 

Marketu s Milanem Roudnickým 

Chřestová polévka 
U chřestu platí, že se musí ulomit dřevnaté konce. Proč je ale hned vyhazovat? 
Využijte jejich chuť v této lahodné jarní polévce. 
Ingredience 
500 g bílého chřestu 
70 g másla 
2 šalotky 
1 stroužek česneku 
50 ml bílého suchého vína 
2 žloutky 
4 lžíce light majonézy (nebo Truffle majonézy) 
1 lžíce citronové šťávy 
1 lžíce výhonků hrášku nebo řeřichy, případně 
vlastních mikrogreens 
sůl 
pepř 
1 bageta 
Postup 
1. Ve velkém hrnci přiveďte k varu 1000 ml vody. 
Omytý chřest oloupejte, 
odlomte dřevnaté konce a dejte je pomalu vařit. 
2.Z chřestu odkrojte hlavičky a zbytek chřestu 
pokrájejte na 1 cm kousky. 
3.V hrnci rozehřejte 20 g másla a hlavičky na 
něm lehce opečte, dejte stranou. 
4.Na zbylém másle pomalu restujte nadrobno 
pokrájenou šalotku a prolisovaný 
stroužek česneku do sklovata. Přidejte pokrájené 
stonky chřestu a pomalu 
restujte dalších 5 minut. 
5.Přilijte vývar z chřestu a vařte 15 minut. Vše 
důkladně promixujte a vraťte 
do hrnce a vypněte plotýnku. 
6.V misce smíchejte žloutky s majonézou a 
vínem. Směs pomalu vlijte do hrnce 
s polévkou a za stálého míchání dokud polévka lehce nezhoustne. Lehce 
polévku přihřejte a dochuťte solí a citronovou šťávou. 
7.Polévku ozdobte opečenými hlavičkami chřestu a výhonky hrášku. Servírujte 
s opečenou bagetou. Sledujte na sociálních sítích Sibrin Market Těšíme se na Vás, Petr 

Kubíček

Obrázek 1 - Milan Roudnický při kuchařské show v 

Sibrin Marketu, foto: Tereza Pinheiro 

Obrázek 2 - foto: Tereza Pinheiro 
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